
هفته ســـوم از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آســـیا از روز گذشـــته آغاز شد و دو 
نماینده کشورمان نساجی و سپاهان مقابل حریفان ازبک خود به میدان رفتند 
و امروز هم پرسپولیس، دیگر نماینده کشورمان میزبان حریف تاجیکستانی 
که  ی که از هر لحاظ برای دو تیم حائز اهمیت است؛ چرا خود است. دیدار
بازنده این مسابقه شانس بسیار کمی برای صعود از این گروه خواهد داشت. 
پرسپولیس و استقلال تقریبا دوسال پیش هم با یکدیگر مصاف داشتند که 
آن مســـابقه را اســـتقلالی ها میزبان بودند که با یک گل مغلوب شـــدند. نکته 
جالب توجه اینکه تیم تاجیکستانی نسبت به دوسال قبل تغییرات عمده ای 
ی دوســـال پیش با پرســـپولیس را با ترکیب  داشـــته و وقتی ترکیب آنها در باز
ی قبل این تیم با النصر و الدحیل مقایسه کردیم هیچ نام آشنایی  اصلی باز
ندیدیم. درواقع می توان گفت که استقلال تاجیکستان تقریبا هیچ شباهتی 
ی کرد. در این سو  با آن تیمی ندارد که در مرحله یک هشتم با پرسپولیس باز
ی حامد لک،  هم تقریبا اوضاع به همین شـــکل اســـت. پرسپولیس در آن باز
سیدجلال حسینی، سعید آقایی، علی نعمتی، فرشاد فرجی، میلاد سرلک، 
رضا اسدی، امید عالیشاه، مهدی ترابی، وحید امیری و مهدی عبدی را در 
ی فردا به احتمال خیلی  ترکیب ثابت خود داشـــت که در این میان برای باز
یاد فقط نعمتی و ترابی در ترکیب ثابت باشند. میلاد سرلک مصدوم است و  ز
عالیشاه به همراه فرجی از روی نیمکت نظاره گر بازی خواهند بود. بدون شک 
پرسپولیس نسبت به تیم دوسال قبل خود قوی تر و باتجربه تر شده است و به 
گفته  این خاطر راحت تر می تواند حریف تاجیکستانی اش را شکست دهد. نا

ی دوسال پیش در ترکیب استقلالی ها  نماند که وحدت حنانوف هم در باز
یادی برای حضور در میدان با پیراهن قرمز  حضور داشـــت و فردا شـــانس ز
یادی که در  یکنان اســـتقلال با توجه به تغییرات ز گرچه خیلی از باز دارد. ا

ی سابق او به حساب نمی آیند.  این تیم انجام شده، به نوعی همباز

   پرسپولیسبهبردپرگلفکرمیکند
گردان یحیی گل محمدی نتوانســـتند شـــروع خوبی در لیگ  شـــا

قهرمانان داشته باشند و در بازی اول خود با دو گل مغلوب النصر 
شـــدند اما در بازی دوم پرســـپولیس بسیار متفاوت و قدرتمند ظاهر 

شد و توانست الدحیل را در زمین خودش شکست دهد. بااین حال 
تفاضل گل سرخپوشان هنوز منفی یک است و امروز این فرصت را دارد 

تا تفاضل گلش را بالا ببرد. البته یحیی و تیمش به هیچ وجه نباید استقلال 
را دست کم بگیرند از این جهت که آنها تیمی یکدست و دونده هستند. 

در این میان گروه آنالیز سرخپوشان متوجه شده اند که حریف تاجیک روی 
ضربات ایستگاهی و توپ های هوایی ضعف دارند و به این خاطر یکی از 

اهداف اصلی شان برای رسیدن به گل ارسال های بلند از کناره ها و بهره 
گردان یحیی  بردن از ضربات ایستگاهی است. در بازی با پیکان هم شا
روی این مساله اصرار داشتند و توانستند توسط شهاب زاهدی نیز روی 
ک  یک ضربه ارســـالی از روی کرنر به گل برســـند و چند صحنه خطرنا
مشابه این گل را هم خلق کنند. از این رو در بازی امروز کنعانی زادگان، 

یکنان سرزن تیم شان نقش اساسی را در  گولسیانی، نعمتی و زاهدی به عنوان باز
به گل رسیدن این تیم خواهند داشت. اگرچه در این میان نقش وینگر ها و حتی 
مدافعان کناری پرســـپولیس هم برای ارســـال های دقیق و تند و تیز بسیار مهم 
است. ضمن اینکه سروش رفیعی نیز در هفته های اخیر ضربات ایستگاهی 

را به بهترین شکل در تیمش ارسال کرده است. 

   پرداختنیمیازآپشنها
باشگاه پرسپولیس بعد از اینکه توانست مجوز برداشت 
ی  پـــول را از ســـپرده اش از ســـازمان خصوصی ســـاز

بگیـــرد درتلاش بـــود که مراحـــل اداری این 
انتقـــال زودتر انجام شـــود تـــا بتواند به 

سرخپوشـــان تا قبل از بازی امروز پرداختی داشـــته باشـــد. بااین حال به آنها 
اطمینان داده شد که ظرف همین یکی دو روزه نیمی از آپشن های قرارداد فصل 
یافت خواهند کرد و در این مورد دیگر دغدغه ای نداشته باشند.  پیش خود را در

   بادامکیسمتیدرهیاتفوتبالمشهدندارد
معـــاون ورزشـــی باشـــگاه پرســـپولیس تقریبا 4 مـــاه بعد از اســـتعفای محمد 
محمدی معرفی شد و حسین بادامکی این سمت را برعهده گرفت. شماره 

8 ســـابق سرخپوشـــان درحالـــی دوبـــاره و در 
ســـمت معاون به این تیم برگشـــته که در 
چندســـال اخیـــر از خیلـــی از 

یانات این تیم  اتفاقـــات و جر

مطلـــع نبـــود امـــا در مورد بادامکی گفته شـــده که او باید از ســـمتش در هیات 
فوتبال مشهد استعفا دهد. این جمله را احساس اصولی عضو هیات رئیسه 
فدراســـیون اعلام کرده اســـت. در این مورد وقتی روز گذشـــته پیگیر شـــدیم، 
یکی از مســـئولان باشـــگاه پرســـپولیس عنوان کرد که بادامکی قبل از گرفتن 

حکم معاونت مدعی شده که دیگر سمتی در هیات فوتبال مشهد ندارد. 

   درویششاکیازمصاحبههایمعاونسابق
محمـــد محمـــدی هنوز مهر حکم حســـین بادامکی به عنوان جانشـــینش در 
پرســـپولیس خشـــک نشـــده، مصاحبه ای علیه مدیریت این باشـــگاه انجام 
ی علیه مدیریت  داد. البته او از زمانی که از پرســـپولیس جدا شـــده چند بار
یش مواجه  ی شدید درو این باشگاه موضع گرفته و تکرار این ماجرا با دلخور
شده است. مدیرعامل پرسپولیس زمانی که محمدی را به عنوان معاون خود 
یادی از سوی هواداران تیمش قرار  در پرسپولیس معرفی کرد مورد انتقادات ز
گرفت از این جهت که آنها اعتقاد داشتند محمدی در دوران فوتبالش بیشتر 
یش انتظار این مصاحبه ها را از  اســـتقلالی بوده تا پرسپولیســـی! از این رو درو
محمـــدی ندارد. مخصوصـــا اینکه هر دو مدیر به نوعی زیرنظر وزارت ورزش 

فعالیت می کنند. 

   جلسههیاتمدیرهباحضورگلمحمدی
ی  هیات مدیره باشگاه پرسپولیس جلسه ابتدای این هفته خود را به خاطر باز
این تیم با استقلال تاجیکستان به آخر هفته موکول کرد. البته دلیل اصلی آن 
این بود که این جلسه با حضور یحیی گل محمدی برگزار شود. پیش از این 
کید کرده بود تا زمانی که باشگاه به تعهداتش در قبال  سرمربی سرخپوشان تا
اعضای تیم عمل نکند حاضر به حضور در جلسه هیات مدیره نیست. اما 
از آنجا که قرار است ظرف یکی دو روز آینده پرداختی به سرخپوشان انجام 
شود، یحیی نیز در صورت این اتفاق در جلسه آخر هفته هیات مدیره باشگاه 
پرسپولیس شرکت خواهد کرد. هرچند او نه از سوی مدیرعامل، بلکه از سوی 
دیگر اعضای هیات مدیره برای شرکت در جلسه آینده دعوت شده است. 

   رادوبازهمدغدغهشد
همان طور که پیش از این در خبرها داشـــتیم باشـــگاه پرسپولیس 
چند روز پیش با ارســـال نامه ای به رادوشـــویچ خواستار رضایت 
یافـــت قســـط آخرش از فیفا شـــد اما حالا با گذشـــت  او بـــرای در
چند روز پس از این نامه، رادو هیچ پاسخی نداده است. در این 
مورد با خبر شـــدیم که رادو بابت اینکه قســـط سومش را از پرسپولیس 
ی با تیم سابقش را  کی اســـت و به این خاطر قصد همکار باتاخیر گرفته، شـــا
ندارد. این می تواند بدترین خبر برای مدیریت باشـــگاه پرســـپولیس باشد. از 
پنجه نرم می کند  یادی دست و این جهت که این باشگاه با مشکلات مالی ز
یـــش همـــه تلاشـــش ایـــن بوده و هســـت 200 هـــزار دلار آخـــر رادو و حتی  و درو
جریمه احتمالی که 200 هزار دلار دیگر است را از طریق حساب پرسپولیس 
در فیفا بپردازد. به هرحال این باشگاه به دنبال این است که راهی برای جلب 
رضایت رادو و وکیلش پیدا کند در غیر این صورت باید این پول را از حساب 

باشگاه پرداخت کنند. 

به دنبال عملکرد پرانتقاد تیم ملی تکواندو در بازی های آســـیایی هانگژو و مرحله 
سوم رقابت های گرندپری 2023، چهارشنبه 27 مهرماه جلسه کمیته فنی فدراسیون 
تکواندو برگزار شـــد و ســـرانجام اعضای کمیته فنی به قطع همکاری با بیژن مقانلو 
رسیدند. موضوعی که روز شنبه این هفته به صورت رسمی از سوی سرمربی تیم ملی 
اعلام شد تا پرونده دومین حضور مقانلو در مسئولیت سرمربیگری تیم ملی نیز به پایان 
کی دستیار بیژن مقانلو به عنوان سرمربی موقت  برسد. پس از این تصمیم نیز مجید افلا
تیم ملی تا فینال رقابت های گرندپری انتخاب شـــد تا پس از این رقابت ها کمیته 
فنـــی درخصـــوص آینده تیم ملی تصمیم بگیرد. محمد باقری معتمد، دارنده مدال 
نقره المپیک 2012 لندن که آخرین مدال تکواندوی ایران را در المپیک کســـب کرد 
در گفت وگو با »فرهیختگان« درخصوص قطع همکاری با مقانلو و آینده تیم ملی 
صحبت کرد. صحبت های دارنده مدال طلا و نقره جهان، طلای بازی های آسیایی، 

دو مدال طلا، یک نقره و یک برنز آسیا و مربی سابق تیم ملی را در ادامه بخوانید. 

روند نتایج ضعیف تیم ملی سرانجام باعث قطع همکاری با بیژن مقانلو شد. 
ابتـــدا بایـــد بگویـــم که مقانلو بدون هیـــچ عذرخواهی فرار رو به جلـــو می کند. در 

یک سال و نیم گذشته این نتایج ضعیف کسب شد و اگر جای 
رئیس فدراسیون بودم خیلی زودتر از اینها این تصمیم 

را می گرفتم. اگر قرار به فرصت دادن بودن باید یک 
، پنج  یا دو بار این اتفاق می افتاد؛ نه اینکه چهار

بار فرصت بدهیم. 

اعتقاد دارید که این همکاری باید خیلی زودتر 
به پایان می رسید؟

خیلی دیر این اتفاق افتاد و باید زودتر 
از اینها به فکر تغییر می افتادند. 

اعتقادی به تغییـــرات ندارم، 
اما وقتی سرمربی با مربیان 

تعامـــل ندارد بایـــد زودتر 
ایـــن تصمیـــم گرفتـــه 
می شـــد. متاســـفانه 
مقانلـــو نتوانســـت 
مدیریت و توقعات 
را برآورده کند. ایشان 

گفته که به خاطر حفظ حرمت تصمیم به قطع همکاری با تیم ملی گرفتم، اما سوال 
این است که چه حرمتی؟ مقانلو سابقه مربیگری خود را هم زیر سوال برد. در دوره 
اول حضور مقانلو تیم ملی یک بار در سال 2015 قهرمان جهان شد، اما در المپیک 
2016 ریو نتیجه نگرفت. بعد از 6 سال دوباره به عنوان سرمربی انتخاب شد و نتایج 
مقطع دوم مربیگری او نیز مشخص است. این جوری صحبت کردن خیلی بد 
است و باید اشتباه خود را بپذیریم. مربیان بزرگ دنیا در رشته های مختلف وقتی 
نمی توانند نتیجه بگیرند و کمک کنند حداقل یک عذرخواهی می کنند و این 

توقع از ایشان نیز وجود داشت. 

در ناکامی این دوره و روند نزولی تکواندوی ایران فقط مربیان مقصر هستند؟
خیلی سال است که ما در تیم ملی مشکل داریم و نتیجه آن نیز المپیک 2016 و 2020 
بود، اما بعد از المپیک توکیو در یک دوره نسل جوانی درحال معرفی شدن بود و من 
نیز افتخار داشتم که مربی تیم ملی باشم. در آن مقطع یک سری جوانان را معرفی و 
درحال کار کردن روی آنها بودیم که تغییر و تحولات فدراسیون اتفاق افتاد و مقانلو 
ســـرمربی شـــد و این نفرات را به نام خود زد. به خدا دلســـوز تکواندو هستم و دنبال 
جایگاه هم نیستم، اما اگر مقانلو کمی با کمک های خود تعامل داشت و به مربیان 
کنارش بها می داد این اتفاقات نمی افتاد. متاســـفانه بعد از المپیک 2016 ریو نیز 
مقانلو ناکامی خود را گردن مهدی بی باک انداخت. او هیچ وقت در مواقع شکست 
مسئولیت پذیر نبوده و این خیلی بد است و امیدوارم درس عبرتی برای آینده باشد. 

مقانلو پس از قطع همکاری با تیم ملی اعتقاد دارد که ما همچنان کســـب شـــانس 
کسب سهمیه المپیک پاریس از طریق رنکینگ و مسابقات گرنداسلم را داریم. 

اگر ایشان هنوز سرمربی تیم ملی بود چنین حرفی می زد؟ شانس کسب سهمیه 
یـــک بحـــث اســـت و بحث دیگر روند تیم بود که خوشـــایند نبـــود. در این مدت 
کوتـــاه هـــم اتفـــاق خاصی نمی افتاد. بارهـــا مصاحبه کردم و گفتم وقتی شـــانس 
کسب سهمیه از طریق رنکینگ را 
نداریم، بچه ها را به گرندپری نبرید 
و آنها را ترسو بار نیاورید. این روند 
کـــه در گرندپری شـــرکت می کردیم 
تـــا رنکینگ بچه هـــا را بهتر کنیم تا در 
مســـابقات قاره ای با حریفان ضعیف تر روبه رو 
شـــویم، درســـت نبود. این ترس باعث شده بچه ها 
در مقابل حریف اسم و رسم دار نتوانند مسابقه را در 
بیاورند. برای مسابقات قاره ای کیفیت مهم است و 
ما می توانستیم با توجه به شانس دو 
سهمیه روی دو نفر تمرکز بیشتر 

می کردیم تا سهمیه بگیرند. اگر از این دو نفر در المپیک یک نفر نیز مدال بگیرد یک 
مدال است. تنها شانس های ما برای کسب سهمیه درحال حاضر آرین سلیمی 
در گرنداسلم است که اگر روزش باشد با کسب مدال طلا یا نقره سهمیه را کسب 
و برای سهمیه دوم باید در مسابقات قاره ای شرکت کنیم و اگر این اتفاق نیفتد نیز 

آخرین شانس ما کسب دو سهمیه در مسابقات قاره ای خواهد بود. 

کی به عنوان سرمربی انتخاب شد که این انتخاب نیز موافقان و مخالفان  مجید افلا
خود را داشت. 

فدراسیون کسی را ندارد و فکر می کنم به خاطر اینکه گزینه ای وجود نداشت، به 
کی رسیدند تا اینکه یک مربی با تفکرات جدید را انتخاب کنند. فکر می کنم  افلا
قرار است تا پایان فینال گرندپری سرمربی باشد، اما از قرارداد ایشان اطلاعی ندارم. 
کی بتواند  ، افلا تکواندو در مجموع روز خوشی ندارد که فکر کنیم با رفتن مقانلو
کاری بکند کارســـتان. با توجه به دو رویداد آخری که نتیجه نگرفتیم شـــرایط ما 
کی نخواهد کارهای مقانلو را تکرار کند تا ضربه بخورد.  سخت است و امیدوارم افلا

مقانلو عنوان کرده که فقط خواستار اختیار کامل سرمربی بوده است. موضوعی که 
به نظر می رسد به خاطر دخالت در کارش بوده است. 

در بازی های آسیایی دیدم که رئیس فدراسیون از بالا صحبت می کرد و بازیکنان به 
مربی توجه نمی کردند. طبیعی است به مقانلو بربخورد و این حرفش درست است. 
اگر آقای ساعی ادعا سرمربیگری دارد وارد کار فنی شود و اشکالی هم ندارد. کاری 
که رسول خادم انجام می داد. خادم آنقدر توانایی در خودش می دید که همزمان 
رئیس فدراسیون و سرمربی تیم ملی بود و نتیجه هم می گرفت. نمی گویم ساعی 
بیایـــد نتیجـــه هم می گیـــرد ولی اگر ادعایی دارد می تواند ایـــن کار را انجام بدهد. 
بازیکن به خاطر اینکه ساعی رئیس فدراسیون است مجبور است بالا را نگاه کند 

و این موضوع را من در بازی های آسیایی دیدم. 

کی نیز این اتفاق ادامه خواهد شد؟ به نظر شما با حضور افلا
کی بیشتر از مقانلو است و روحیات  شاید این اتفاق بیفتد. می دانم تعامل آقای افلا
ایشان را می شناسم. فکر می کنم روحیات و تعامل ایشان بیشتر است و امیدوارم 

بتواند در این شرایط سخت موفق باشد. 

شـــما بارها عنوان کردید که به حضور ســـرمربی اعتقادی ندارید، فکر می کنید بعد 
از مرحلـــه فینـــال گرندپـــری امکان حضور چند مربی در تیم ملی وجود دارد یا باز هم 

سرمربی جدید انتخاب خواهد شد؟
زمان زیادی را از دســـت دادیم و این حرف من برای دوســـال پیش بود، حتی قبل 
از حضور به عنوان مربی در تیم ملی نیز گفتم که به حضور ســـرمربی در تیم ملی 

اعتقاد ندارم. دلیل این موضوع پیشـــرفت کشـــورهایی است که سرمربی ندارند و 
از چند مربی استفاده می کنند. کسی که بخواهد کمک کند در قالب مربی هم 
می تواند، به خصوص در شرایطی که متاسفانه بین مربیان در ایران »منم منم« زیاد 
است و همه خود را بالاتر از دیگران می دانند. تکواندو را همین »منم منم« کردن ها 

به این روز انداخت. 

شما یکی از منتقدان پولادگر بودید و انتظار می رفت با حضور ساعی به عنوان یک 
قهرمان از ایشان حمایت کنید، اما همچنان در این فدراسیون منتقد هستید. 

هم زمان پولادگر و هم در این مقطع همیشه انتقاد فنی کردم و به مسائل شخصی 
افراد کاری ندارم. همه ما بالاخره مشکلات شخصی در زندگی داریم، اما همیشه 
انتقاد فنی کرده ام، چون دلسوز تکواندو هستم و همه جا گفته ام که نان مرا تکواندو 
نمی دهد و دستم هم در جیب فدراسیون نیست. همیشه به خاطر سال ها حضور 
در این رشته دلم می سوزد. زمان پولادگر هم انتقاد می کردم، اما ایشان تمایل داشت 
به تیم ملی کمک کنم که رفتم و کمک کردم. خصومت شخصی با کسی ندارم. 
همین الان هم بخواهند، کمک می کنم. یوسف کرمی سه، چهارماه پیش زنگ زد و 
گفت محمد حرف نزن. او گفت با هادی صحبت کرده و ساعی گفته مصاحبه های 
مرا ببیند. به یوسف هم گفتم که انتقاد فنی کردم، اما ساعی همه انتقادات فنی را 

به پای خصومت شخصی می گذارد. 

یعنی اگر به شما پیشنهاد همکاری بدهند باز اگر مشکل فنی وجود داشته باشد، 
انتقاد خواهید کرد؟

چرا نباید انتقاد کنم؟ مگر کســـی بالای ســـر من اســـت. باید به ظرفیتی برسیم که 
انتقادات را بشنویم، به طور مثال چرا مقانلو نباید اشتباهاتش را قبول کند و دوپهلو 
حرف بزند. زمانی که ســـرمربی بود هیچ حرفی نمی زد و حالا که بیرون اســـت هم 

دوپهلو حرف می زند. 

به عنوان یک ســـوال کلی چقدر در عدم نتیجه گیری تیم ملی برای فدراســـیون نقش 
قائل هستید؟

به طور کلی هم مشکلات به فدراسیون باز می گردد. چیدمان فدراسیون از ابتدا در 
بحث سرمربیگری و مربیان اشتباه بود. اگر یک مقدار رفیق بازی را کنار می گذاشتند 
شرایط بهتر می شد. نمی گویم باید به ما فرصت می دادند، اما می توانستند حداقل 
بگویند تا جهانی مکزیک فرصت دارید. آنقدر پررو نبودیم که اگر نتیجه نمی گرفتیم 
توقع ادامه دادن داشتیم. قربانی خصومت های شخصی شدیم تا رفیق های خود را 
بیاورند. بینید از آن زمان چند کمک مربی عوض شده است و این به خاطر چیدمان 
اشتباه بود. در این زمان کم تا المپیک پاریس هم هنوز سهمیه ما روی هواست. اگر 

خدایی نکرده سهمیه هم نگیریم باید در فدراسیون را ببندیم.  

درویش دلخور از مصاحبه های تمام نشدنی معاون سابق

ارسالازجناحین؛حربهیحییبرایموفقیتبرابرتاجیکها
 پرسپولیس با 9 تغییر به مصاف استقلال تاجیکستان می رود               گل محمدی در جلسه هیات مدیره حاضر می شود

محمد باقری معتمد در گفت وگو با »فرهیختگان«: سرمربی تیم ملی باید خیلی زودتر تغییر می کرد

اگرساعیادعایفنیداردسرمربیشود
 توقع داشتیم مقانلو به خاطر نتایج ضعیف تیم عذرخواهی کند               تکواندو حال و روز خوشی ندارد و افلاکی نمی تواند کارستان کند

سرمربیپرسپولیسنشاندادتغییرکردهاست

گرچه در نیم فصل جانشین این مربی پرتغالی  یحیی گل محمدی سال 1392 بود که به عنوان سرمربی جانشین مانوئل ژوزه در پرسپولیس شد. او ا
گذار کرد، مدعی شد سرمربی  ی را به سپاهان وا شد اما درنهایت توانست با سرخپوشان راهی فینال جام حذفی شود، هرچند وقتی در فینال باز
یخ شده است! بعد از این اظهارنظر خیلی ها او را نقد کردند که چرا وقتی خواست جای ژوزه را بگیرد، این حرف  ضعیف ترین پرسپولیس تار
کتور و شهرخودرو شد. او در تمام این سال ها همیشه وقتی نمی توانست  را نزد. یحیی در ادامه راه مربیگری راهی تیم هایی چون ذوب آهن، ترا
به موفقیت برسد مدام از کمبود های تیمش می نالید. غافل از اینکه مربیان بزرگ همواره در هر شرایطی از داشته های تیم شان تعریف و سعی 
می کنند با تمجید از آنها اعتمادبه نفس شـــان را بالا ببرند، بدون اینکه بخواهند بابت از دســـت دادن مهره های ارزشـــمند تیم شـــان به هردلیلی 
ی که روز گذشته یحیی گل محمدی انجام داد. او ضمن اینکه مصدومیت سلمانی و پورعلی گنجی را اتفاقات تلخ و جزئی  ناامید شوند. کار
از فوتبال دانست، سعی کرد از داشته های تیمش و مخصوصا نفرات جوان تعریف و تمجید کرده و به نوعی نشان دهد که به آنها اعتماد کامل 

دارد. درواقع او حرف هایی را زد که از دهان مربیان با تجربه و بزرگ بیرون می آید.
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